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,ý "Saya4ä"Klll da 
parcaya degg 

gabungan kbpakaran 
pimpinan akademik, 

komitmen semua 
pegawai tadbir dan 

kesungguhan seluruh kakitangan sokongan serta 
dukungan para pelajar 

sekalian, kita di UMS 

mampu mencapai 
agenda 5M tersebut" 

ý" 
" 

, Aid& 

asas tunggak kegemilangan UMS 
Naib Canselor UMS Brig. Jen Prof. Datuk Seri -Oleh itu, saya berharap pihak penerbit UMS 
Panglima Dr. Kamaruzaman H). Ampon mengamb l langkah langkah proakt f dalam 
menggariskan agenda SM sebagai asas menggalakkan warga UMS menerbitkan buku 
ýepada tunggak kegemilangan UMS yang denganpenerbituniversiti; katanya. 
a hasratkan pada tahun ini. 

Behau berkata antara 5M itu ralah 
Memperhebatkan agenda penyelidikan dan 
inovasi. Mengembalikan keyakrnan terhadap 
pentadbuan, Menceriakan kampus, Membaca 
sebagai satu amalan budaya dan 
Memartabatkan pencapaian pelajar dari segi 
Aademik dan bukan akademik 

Saya yakin dan percaya dengan gabungan 
kepakaran pimpinan akademik, kom tmen 
. emua pegawai tadbir dan kesungguhan 
eluruh kakitangan sokongan serta dukungan 

para pebjar sekalian, kita di UMS mampu 
-encapai agenda SM tenebut, 'katanya pada 
Majlis Amanat Naib Canselor di Dewan 
Canselor pada 21 Januari lalu. 

Dr. Kamaruzaman berkata, menycdari sftuasi itu 
pihak universit telah membentuk jawatankuasa 
pember an insenti( kepada pensyarah untuk 
hasil penerbitan mereka. la diharap mampu 
meniadi motivasi kepada Para pensyarah ,, ntuk 
menghasilkan lebih banyak penerbrtan pada 
masa akan datang. 

'Sebagai peringkat pennulaan lawatankuasa 
tersebut telah memutuskan untuk memberlkan 
insentif kepada pensyarah yang berjaya 
menerbitkan karya dalam jumal berrnpalt 
tinggi. Dada masa akan datang, pemberian 
insentif tersebut akan diperluaskan kepada 
penerbitan"penerbtan lain seperU bab dalam 
buku, jurnal terindeks, jumal bukan terindeks. 
buku dan penerbitan lain. ' 

Dr. Kamaruzaman berkata. menjelany 2020, 
xementerian Pengajian Tinggi menyasarkan 
enam lagi institusi Pengajian Tinggi dapat 
diiktiraf sebagai Universiti Penyelidikan dan 
usaran ini adalah selaridengan cita-cita UMS, ' 

-Bagi mencapai hasrat tersebut, banyak 
perkara perlu kita lakukan. Langkah pertama 
dalam tahun ini, kita harus membentuk hala 
tuju yang lebih meyakinkan dalam mencapai 
objekti( tenebut. 

'Objektes yang dimaksudkan adalah 
meningkatkan aktiviti penyelidikan, 
pembangunan dan pengkomersilan, 
meningkatkan bilangan pelalar pascasiswazah 
dan pasca doktoral, meningkatkan bilangan 
pensyarah yang mempunyai PhD, 
meningkatkan bilangan pelajar antarabangsa, 
mengukuhkan pusat"pusat kecemerlangan 
dan neningkatkan kedudukan atau rangking 
UMS. 'katanya. 

Bebau berkata, mlmandangkan Ix"nhn(pya 
pertyelidik dalam sesebuah udversiti, warga 
universiti harus tanamkan sKat suka dan 

ntakan penyelidikan. Setakat fni hasil 
, >engumpulan maklumat untuk penerbltan 
,, )enunjukkan hasil penerbitan daiam jumal, 
:, uku, bab dalam buku dan lain"lain perurbitan 
edalah sangat tidak memuaskan berb nfing 
dengan jumlah pensyarah atau penyaodik 

.. ",. n!.,.. 6 e., 1.. _,. " ,... c 

'Saya percaya, sekiranya warga UMS 
benar-benar menghayati pery'wngan univeaiti 
untuk mencapai status universiti penyelidikan 
lebih awal dari 2013, maka hayatilah simbol 5K 
yang terpahat di cokmar Konvokesyen 
UMS. 'katanya. 

Bagi agenda mengembalikan keyakkwn 
terhadap pentadbran behau berkata ýa penting 
kerana tadbir urus yang baik bukan sahaja 
menjadi faktor pentmg dalam memenuhi 
kehendak kakitangan tetapi juga mampu 
memenuhi hasrat rakyat keseluruhannya. 

Oleh itu katanya semua kakitangan universiti itu 

perlu diberi pendedahan serta ddengkapkan 
dengan kemahiran dan pengetahuan terkini 
yang dapat memenuhi keperluan di penngkat 
global. 

'Pada tahun 2009 taiap todb^ urus kita sudah 
mula menunjukkan plningkatan ketara bagi 

mencapa visi dan misi UMS Bagi nwnrngkatkan 
lay, Ix"ncapaian tadbu urus 2010, warga 
kakrtangan UMS dituntut mematuhi 4P raRu 
Pematuhan terhadap undang"undang dan 
peraturan yang dikuatkuasakan oleh kerajaan 
don universiti, Penyampa w, perkhidmatan yang 
efektif dan efisien, Pelaksanaan tugas secara 
beretika, telus dan berakauntabBiti, dan 
Pengurusan yang bijak 

Dr. Kamarursrrgn berMaa, U'. 
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rwuýudkan 
ieman Bolaro Nampus baqi nunceriak, m lags kampus i' 

selajar dengan dasar kerajaan menggandakan teknolog hijau. 

Bemwla tahun ini, kita juga akan lebih serius menggerakkan seluruh 

jentera universiti untuk menjadikan kampus UMS tidak ada sampah dan 

plastik. Di sampng itu, kita telah membuat dasar tidak lagi membenarkan 

pihak penyedia bekalan makanan termasuk kantin di kolej kediaman 

peiajar menggunakan bekas plastik atau polysterene. Ini kerana kesan dan 

implikasi penggunaan plastik itu sangat buruk kepada alam 

sekitar, 'katartya 

Manakala bagi agenda rnembaca sebagai satu budaya di UMS, Dr 

Kamaruzaman mahu semua warga univers@i itu tidak kira pangkat dan 

kedudukan, dari Pembantu Am AýIkan 
budaya membacaa 

Keselamatan, 

pegawai PAlAPE5,5UK515 menge 

*Sehubungan itu saya menggesa perpustakaan UMS menjadikan tahun ini 

sebagai tahun 
bulan, satu 

hakruMp 
oaktýrmenyadakan 

Disembef tahun ini PeP 
untukmenarikwargaUMSdanorang 

prpgram pertandingan dan kempen 

a,, a, ne rqulungý perpustakaan'katanya. 
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